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Investering i jernbane virker!



Det grønne skiftet i praksis



Those were the days…
KVU 2012:
«InterCity-korridorene skal ha et miljøvennlig transportsystem av 
høy kvalitet som knytter bo- og arbeidsmarkedsområdene godt 
sammen.»

Absolutte krav om økt kapasitet og pålitelighet for person- og 
godstransport på bane på IC strekningene

Effektmål for hver strekning, med krav avledet av målene: 
• Pålitelig togtilbud
• Kort reisetid
• Høy kapasitet og frekvens: Kapasitet og frekvens til å dekke 

fremtidig etterspørsel etter personreiser og godstransport 

Krav avledet av ytterligere behov knyttet til miljøvennlighet, 
regionvekst og by- og tettstedsutvikling, trafikkulykker og 
arealinngrep. 

I 2023:
«Det er definert mål om antall avganger for InterCity-togene, ikke 
for fremføringstid og pålitelighet eller mål for andre togprodukter.»
(Tiltaksanalyse NTP 2025-2036 – Tilbudsbaserte effektpakker for InterCity
strekningene)





Ytre InterCity

• Et bærekraftig, 
konkurransedyktig 
transportalternativ 
for personer og 
gods som binder 
regioner sammen?

• eller en flaskehals 
for videre utvikling?



Jernbanen kan også være til hinder for utvikling



Déjà vu?



Oppsummert:
• Investering i jernbane virker!

• Jernbanen har stor påvirkning på regional utvikling
– Både positivt, men også negativt
– Samfunnseffekten er større enn det som fremkommer i de samfunnsøkonomiske 

analysene
– folk og næringsliv etterlyser i økende grad bærekraftige løsninger

• Er manglende evne til langsiktighet fra Statens side er i ferd med å låse 
fremtidige utviklingsmuligheter?
– Blir ytre InterCity en flaskehals?

• Og helt til slutt.. Beklager….


